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Referat 8. august 2023 - Det Grønne Udvalg – Reedtzholm 

 

Deltagere: Lise-Lotte Elming, John V. Hansen, Merete Engelhart, Lars Grupe Larsen og Susanne Parbst 

Mødeleder: Lars 

Referent: Susanne 

 

1. Prioritering af dagsorden - ok 

 

2. Den gode historie  

Aktivitetsdagen 4/6; Jakob holdt et fint oplæg om bierne      

 

3. Status bistader 

Bestyrelsen, og Det Grønne Udvalg, har godkendt at Jakob installerer en bi-familie mere.  

Af hensyn til bierne skal bistaderne flyttes ud af skyggen fra træerne. Vi vil sætte et raftehegn 

foran bistaderne. Evt. på næste aktivitetsdag - John er tovholder. Susanne laver aftale med 

Jakob. 

 

4. Status høslæt og fællesarealer 

Hidtil har foreningen betalt på timebasis, for slåning af de mindre arealer på fællesområderne 

som ikke er en del af aftalen om høslæt. I forlængelse af ønsket om at fremme de vilde blomster, 

besluttes det at vi ikke beder om at få slået disse arealer i år. Susanne kontakter Christian. 

 

Det er fortsat et problem med oversigtsforholdene ved udkørsel fra Reedtzholmvej ved nr. 197. 

Da Grundejerforeningen Reedtzholmgårdens formand nu har solgt sin ejendom Enø Kystvej 133 

og grunden RV 196, foreslår vi at bestyrelsen på ny henvender sig til grundejerforeningen (Lars).  

  

5. Status vedr. slåning af rørskov 

• Bestyrelsen vil udarbejde forslag til en politik der skal godkendes på en generalforsamling. 

Næste bestyrelsesmøde 17/8. 

 

• John B. Jørgensen fortsætter foreløbig slåning jf. aftalen ”Naturplejeaftale strandengsareal 

mellem Enø Høslætlaug og Næstved Kommune 2020-2025”. 

Der er enighed om opbakning til Enø Høslætlaug, og naturplejeaftaler som den nuværende .  

 

• Markvandring og møde med Michael Krogh er aftalt til 10/8 – kl. 14 af hensyn til MK´s 

arbejdstid.  

Lars køber sodavand. Susanne sender nedenstående spørgsmål til Michael Krogh d.d., og 

beder om skriftlig besvarelse inden bestyrelsesmødet 17/8: 

1) Hvad vil være den optimale pleje af rørskoven? 
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2) Hvad er kommunens holdning til dispensation for slåning af rørskoven? Vil kommunen fx 

give dispensation til enkeltstående matrikler? Eller skal der søges dispensation for 

sammenhængende områder? 

3) Vil der blive foretaget nabohøring forud for at der gives dispensation? 

4) Skal rørene slås med le, eller kan der avendes maskine? 

5) Må rørene afbrændes? (Hvis rørene ikke er for våde, vinden ikke blæser mod husene og 

det aftales med brandvæsenet). Alternativt; kan rørene lægges i en bunke? 

 

6. Status diget 

Der er en eller flere grundejere der slår græs på engen og diget. Vi håber dette ophører, da det 

ikke er tilladt. Vi formoder at digelauget fører tilsyn med selve diget, der ikke må betrædes. Med 

hensyn til engen må der max. slås 1,5 meter ud for egen grund jf. det på generalforsamlingen 

vedtagne ”Nabo og område hensyn”.  

 

På mødet med digelaugets bestyrelse i april, blev det aftalt, at der skulle opsættes en pæl med 

skilt om ”færdsel på diget forbudt” ved digets begyndelse/ afslutning på brandbæltet. 

Der er i stedet opsat endnu en pæl på toppen af diget, ved siden af den eksisterende pæl, og 

desuden en pæl helt oppe ved Reedtzholmvej. Ved en fejl er der på pælen ved RV monteret et 

skilt ”Privat Ingen adgang”. Susanne skriver til bestyrelsen og anmoder om opfølgning på dette. 

 

Desuden, blot til info: 

Bestyrelsen afventer besvarelse fra digelauget, på dimensioneringen af diget op ad brandbæltet.  

Digelauget har erkendt, at højden på diget er 257 cm, men forventer at det ”sætter sig”, så det 

ender med at være de 250 cm som projekteret  

 

7. Status velkomst-skrivelse til nye grundejere  

Vi beder bestyrelsen kigge på praksis for udlevering af velkomstbrev til nye grundejere (Lars). 

 

8. Ideer til efterår 2023 

Der er enighed om at sætte narcisser på rondellen omkring lindetræet. Susanne kontakter 

Næstved Kommune mhp. aftale om at slåning udsættes til efter nedvisning.  

 

9. Dato for næste møde 

10/8 16.30 Kort opsamling på markvandring og møde med Mikael Krogh 

22/8 10.00 – 12.00 hos Lise-Lotte R116 


